
Referat fra bestyrelsesmøde for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen torsdag d. 24.5.2018 

kl. 18.30-21.00 

Deltagere: Lone Gyldenløve Larson, Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne 
Holstein Ipsen, Carl Høj Laursen, Charlotte Bech Svendsen, Jakob Hansen, Rikke Jensen (medarb.), Mette Bach 
(medarb.), Henrik Juhl-Dam (medarb.), Victoria (elevrep.), Nickolaj (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, Maibritt 
Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Charlotte, Maibritt, Birgit, Victoria, Nickolaj, Lone deltager fra kl. 19.00. 
Mødested: Ådalsskolen 

Kl. 17.30 mødes forældrerepræsentanterne for at aftale og optage årsberetning på video. Selve 

bestyrelsesmødet starter kl. 18.30. 

Vi spiser en let anretning i løbet af mødet.  

Dagsorden 
Ordstyrer: Hanne 
Pkt. 1 Underskrive referat   5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Dagsorden godkendt B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst Personalenyt: 
Sara Eden er ved at finde sin plads i Ådalen. 
 
Gennemgang af bygninger og området: 
Forslag om at tage en gennemgang af bygninger og 
området ½ årigt, så vi på bedst mulig måde, kan være 
rettidige ift. renovering, forbedringer og nye tiltag. 
Søge indflydelse på området ”Jannie og Martins ejendom”. 
Hvad kan vi bruge det til?  
Brainstorm på ”Jannie og Martins ejendom” over for 
skolen:  

 Trække så mange ideer ind som muligt, der kan 
støtte Børnehuset, skolen og de øvrige aktører.  

 Lade eleverne tænke højt.  

 Få kommunen til at købe jorden? 

 Savner skoleskoven 

 Fremme erhvervsuddannelserne 

 Generationsmøder 

 Hvem skal tage teten? 

 Håndværk og landbrugslinje 

 Liv i Ådalen. Borgermødet i september 

 Etablering og samarbejde med andre skoler ift. 
området. 

 
Besøg af borgmesteren og kommunaldirektøren: 
Vi har haft besøg af ovenstående, som er på besøgsrunde til 
Syddjurs Kommunes forskellige institutioner, eftersom der er 
tiltrådt ny borgmester. Både borgmester og 
kommunaldirektør ser gode muligheder for området (og at vi 
har rigtigt gode omgivelser) ift. samarbejdet mellem 
dagtilbud/skole og øvrige aktører i ”Liv i Ådalen” 
 
Liv i Ådalen: se forslag til børnehuset og skolen (bilag) 
Orientering fra Hanne.  
Tage bilaget med i den nye bestyrelse. 
Hvilke ideer har du til, hvordan Børnehuset og skolen kan 
blive en endnu større del af lokalsamfundet? 
Gruppering da det kommer med i den samlede rapport.  
71 der har meldt sig til at være frivillige af en eller anden art. 
Ca. 2600 borgerer, ca. 600 svar. Dette er høj deltagelse. 

O 20 min. 



Børnetal og økonomi: 
Tildelingsmodel og faldende elevtal i 6. og 7. klasse. Samlet 
set færre elever. 
Vi er optaget af, at fortælle de gode fortællinger/historier. 
God søgning på Børnehuset, men børnetallet er også lavt 
her. 
Indsats med flere sociale arrangementer 
Ex vis. Forældrekaffe, forældremøde i Troldene den 31/5, 
med bl.a. overgange, ”Klar til læring” og forældredrevende 
sociale arrangementer. 
Det er et ledelsesansvar at sætte rammen – invitere ind.  
Forældrefidusen er hidtil blevet brugt i skoleregi. 
 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Ingen deltagelse fra elevrådet O 10 min. 

Pkt. 5 Ny vision. Visionen har været 
behandlet i elevrådet og skal 
drøftes i og indholdsmæssigt 
vedtages af bestyrelsen. Se 
bilag. 

Elevrådet havde en opmærksomhed på lidt meget Ådalen. 
Morten har rettet til, så det mere er leg, læring og 
livsduelighed.  
Ønske om grafisk oplæg så visionen fremstår billedeligt og 
samtidigt en mere teksttungt udgave for de der gerne vil gå 
dybden. 
Bestyrelsen godkender hermed visionen. 
Konkurrence blandt elever ex vis i håndværk og design om 
udformning af visionen.   

D 20 min. 

Pause med spisning 30 min 

Pkt. 6 Sektorplan. Bestyrelsen har 
mulighed for at afgive 
høringssvar i forbindelse med 
den kommende sektorplan. 
Deadline er 19.6. Der ønskes 
en drøftelse af indholdet og 
mulige indsigelser/ 
kommentarer til sektorplanen. 
Sektorplanen læses inden 
mødet. Se bilag. 

Bygningsdrift og vedligehold: 
Undring over at der ikke står noget om 
bygningsvedligehold/udvikle/renovering/modernisering  
Samlet kommunalstrategi? 
Man forholder sig ikke samlet faktuelt til demografisk 
tilpasning ift. bygninger.  
Understøtte skoler og bygninger så de er tidssvarende. 
 
Bestyrelsen gennemgik principper og udviklingspunkter 
Dialog om lokalt og globalt.  
Digitaldannelse og teknologiforståelse 
At man politisk ikke forholder sig til det faktum, at det hedder 
1:1 ift. iPads – hvilken konsekvens har det for det enkelte 
barn, familien osv.  
Hvorfor vælger man iPad? 
1:1 løsning evalueres i efteråret. 
Læringsudbytte  
Digitaldannelse  
Teknologiforståelse 
Medieleg i dagtilbud 
 
Bjarke laver et oplæg/udspil ift. de overordnede punkter.  
Er vi forpligtet til at lave handleplan? Umiddelbart er det 
”lærings og – trivselspolitikken” der er vores pejlemærke. 
Dialog om demografi og befolkningstal.  
Er det misvisende med grafer tilbage til 2011? 

D 
B 

20 min. 

Pkt. 7 Antimobbestrategi Vi har aftalt 
at gå videre med ”Fri for 
mobberi” og DCUMs 
værdiregelsæt, hvilket alle 
skal have læst inden mødet.  
Der arbejdes i grupper under 
dette punkt. 
Elevrådet ønskes inddraget 
ift. deres bud på digital 
dannelse, og hvad der er 
væsentligt at fokusere på. Se 

Punktet flyttes til mødet efter sommerferien  D 
B 

40 min. 



bilag. 
Pkt. 8 Indkomne sager til 

bestyrelsen 
Demorådets læserbrev vedr. digital dannelse: 
http://syddjurs.lokalavisen.dk/nyheder/2018-05-16/Hvad-
med-den-digitale-mobning-2161527.html 
Demorådet forholder sig ikke så meget til eventuel handling, 
men ridser mere et dilemma og en problematik op. 
Antimobbestrategier giver et billede, men der ligger også 
interne handleplaner, der gier et mere nuanceret billede. 
 
Elevråd, demoråd. 
Det vigtigt at tage udgangspunkt i sit eget elevråd.  
 
Læserbrev fra Michael Aakjær vedr. udnyttelse af 
kommunens skoler og en beskæftigelsesorienteret tilgang: 
http://syddjurs.lokalavisen.dk/laeserbreve/2018-05-24/-
Debat-Giv-%C3%85dalsskolen-og-andre-skoler-et-
p%C3%A6dagogisk-frirum-2205077.html 
En fortælling om den vare vi har og kan tilbyde, og ikke så 
meget at vi skal reddes, men vi har en værdi.  
Udvidelse af kapaciteten. 
Udnytte ressourcen og ikke bygge nyt.  
Fokus på det forskellige som områdets skoler har.  

O 10 min. 

Pkt. 9 Punkter til kommende møder Antimobbestrategi 
Facebook 
Sprogvurdering 
Trivselsmåling 
Overgange 
Årshjul 

B 5 min. 

Pkt. 10 Evt. -  5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 
 

Årsberetning blev optaget inden mødet. Bjarke klipper den sammen og sender den til Morten. 
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